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Prešovský samosprávny kraj 

Komisia sociálnych vecí a rodiny pri Zastupiteľstve PSK  

––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

 

ZÁPISNICA 

zo 6. zasadnutia Komisie sociálnych vecí a rodiny pri Zastupiteľstve PSK  

zo dňa 04.10.2023 

(miesto konania – Centrum sociálnych služieb Ametyst, Tovarné č. 117) 

––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

 

Prítomní:   podľa prezenčnej listiny   

 

 

K bodu 1:  

Otvorenie a schválenie programu 

Predseda komisie Jozef Baran otvoril 6. zasadnutie Komisie sociálnych vecí a rodiny 

pri Zastupiteľstve PSK na pôde Centra sociálnych služieb Ametyst v Tovarnom. Zároveň 

predstavil riaditeľa zariadenia Jozefa Sabola a poďakoval mu za prijatie v priestoroch 

zariadenia. Pán riaditeľ si vzal slovo a privítal všetkých prítomných, ktorých v krátkosti 

oboznámil s históriou zariadenia, ktoré sa nachádza v prostredí bývalého parku grófa Hadik-

Barkóczyho. Do prevádzky bolo odovzdané 15. júna 1963 ako prvá účelová stavba v rámci 

Východoslovenského kraja. Pán riaditeľ poďakoval poslancom PSK, ktorí podporili svojím 

hlasom schvaľovanie investícií na toto zariadenie pri celkovej rekonštrukcii objektu v rokoch 

2021-2022. 

Predseda komisie dal následne hlasovať o bodoch programu. 

 

1. Schválenie programu  

2. Analýza žiadostí o posúdenie odkázanosti na sociálnu službu a žiadostí 

o zabezpečenie poskytovania sociálnej služby k 30.06.2023 

3. Schválenie výdavkov na spolufinancovanie žiadostí o dotáciu v pôsobnosti MPSVaR 

SR pre zariadenia sociálnych služieb v zriaďovateľskej pôsobnosti PSK  

4. Rôzne 

5. Návrh na uznesenie 

6. Ohliadka priestorov CSS Ametyst, Tovarné č. 117 

7. Záver 

 

 

Hlasovanie : 

Za:  9  Proti: 0     Zdržal sa hlasovania: 0 

 

Komisia sociálnych vecí a rodiny pri Z PSK schválila program zo 6. zasadnutia Komisie 

sociálnych vecí a rodiny pri Z PSK.   

 

 

K bodu 2:  

Hodnotiaca správa - vyhodnotenie KROSOS za obdobie 2022 - 2023 

Tento bod predniesla vedúca oddelenia riadenia zariadení a posudkovej činnosti 

Monika Fuchsová. Uviedla, že Koncepcia rozvoja sociálnych služieb v Prešovskom 

samosprávnom kraji na roky 2020 – 2025 (ďalej aj „koncepcia“) predstavuje základný 

programový dokument, ktorý definuje a určuje ciele a smerovanie regionálnej politiky 
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Prešovského samosprávneho kraja v oblasti sociálnych služieb. Koncepcia vychádza z 

dostupných komunitných plánov obcí Prešovského samosprávneho kraja a národných a 

medzinárodných dokumentov v tejto oblasti s cieľom rozvoja kvalitných sociálnych služieb 

na území samosprávneho kraja, pričom je v súlade s národnými prioritami. Hlavným cieľom 

koncepcie je zvyšovanie kvality, dostupnosti a efektívnosti sociálnych služieb, sociálneho 

poradenstva a prevencie v Prešovskom samosprávnom kraji. Koncepcia rozvoja sociálnych 

služieb PSK definuje 5 strategických cieľov: 1. Podporovať miestnu samosprávu v tvorbe 

efektívnej siete sociálnych služieb pre seniorov, 2. Zabezpečiť rozvoj sociálnych služieb pre 

ľudí so zdravotným postihnutím, 3. Zabezpečiť rozvoj sociálnej služby pre ľudí v nepriaznivej 

alebo krízovej situácii, 4. Zvyšovanie povedomia verejnosti o sociálnych službách a 

ovplyvňovanie verejných politík prostredníctvom komunikačných aktivít, 5. Kontinuálne 

zvyšovanie kvality sociálnych služieb v súlade s podmienkami kvality poskytovaných 

sociálnych služieb. Prehľad celkového vyhodnotenia KROSOS je dostupný v priloženom 

materiály. 

Počas tohto bodu prišli: Lucia Sukeľová, Slavomír Sakalík a Jozef Berta. 

 

Michal Babin sa opýtal, kde alebo na koho sa majú obrátiť ľudia, ktorí sa vrátia 

z výkonu trestu. Konštatoval, že je veľmi slabá zabezpečenosť a informovanosť pre týchto 

občanov zo strany štátu a taktiež zo strany VÚC.  

Sekretár komisie Viktor Guman odpovedal, že soc. služby sa poskytujú  v zmysle 

zákona. Ak občan má záujem využívať akúkoľvek soc. službu, musí byť na konkrétnu službu 

odkázaný. V tomto prípade je dôležité rozhodnutie o odkázanosti, čiže zdravotný stav občana. 

Dodal, že momentálne je zariadeniach soc. služieb v celom kraji PSK 43 voľných miest. 

Poslanec Ján Vook podotkol, že tento problém by mala riešiť samospráva a nie my 

z pozície kraja. Vo veľkom sa obracajú na nás ľudia, ktorí si nevedia pomôcť so svojimi 

blízkymi. Vo Svidníku sú bezdomovci, ktorí žijú v pohode. Podľa jeho názoru sa o takýchto 

ľudí majú postarať miestne samosprávy, ktoré ich vedia posunúť ďalej.  

Poslankyňa Lucia Sukeľová reagovala, že v ich obci sa veľmi radi postarajú 

o takýchto ľudí, keďže poznajú ich životné príbehy a okolnosti. No stále je to otázka financií. 

Vôbec majú problém uhradiť z podielových daní základné energie. Žiaľ, nie sme nato v obci 

finančne vybavení, dodala. 

Poslanec Jozef Berta doplnil, že občan, ktorý sa vráti zo zariadenia výkonu testu, príde 

za svojím starostom v obci. V tomto prípade už záleží na tom, ako je konkrétny starosta obce 

v problematike zorientovaný. Podľa jeho názoru sa tento problém na tejto pôde nevyrieši, ale 

iba veľká reforma. 

Podpredseda PSK Jozef Kanuščák vyjadril názor, že tento problém vyrieši iba 

konkrétna reforma. Zúčastnil sa konferencie, na ktorej mestá a obce mohli cez ZMOS a Úniu 

miest práve tieto problematiky riešiť. Je pravdou, dodal, že títo občania častokrát nevedia na 

koho sa môžu o pomoc obrátiť. A toto by mohla táto reforma vyriešiť. 

Neposlankyňa Anna Schlosserová sa ozvala, že je často v kontakte s rôznymi 

vedúcimi zariadení soc. služieb, občianskych združení a centier včasnej intervencie. Z ich 

strany obdržala pripomienky k návrhu rozvoja koncepcie soc. služieb a tiež k monitorovacej 

správe. Tieto návrhy odovzdala sekretárovi komisie Viktorovi Gumanovi a prosí ho 

o odpoveď, aby ju následne posunula dopytujúcim osobám. Dodala, že centrá včasnej 

intervencie v PSK poukazujú nato, že majú veľmi nízku finančnú podporu. A to, čo dostávajú 

nepokryje všetky náklady. Dnes fungujú prevažne z poplatkov rodičov a sponzorských darov.  

Sekretár komisie zareagoval a podotkol, že včasná intervencia je ambulantná služba. 

Zariadenia v ZP PSK ju poskytujú najviac v rámci celej SR t.j. 7%. Balík peňazí ide ku 

všetkým poskytovateľom, nielen k tým so službou včasnej intervencie. V zariadeniach soc. 

služieb v ZP PSK je zruba 2008 lôžok a zruba 1835 zazmluvnených lôžok. 
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Neposlankyňa Anna Schlosserová ešte poďakovala Odboru soc. vecí a rodiny za 

úžasnú spoluprácu vo veci umiestňovania prijímateľov. Podľa jej slov sú zariadenia soc. 

služieb v ZP PSK viac známe ako zariadenia v pôsobnosti samospráv. 

Poslanec Ján Vook sa prihlásil o slovo a uviedol, že by stálo za zváženie ozrejmiť 

verejnosti rozdiel medzi verejným a neverejným poskytovateľom soc. služieb. Výrazný 

rozdiel je v poplatkoch za soc. služby. Nikto však nehovorí o tom, dodal, že mestá a obce 

dostali obrovské príspevky na pomoc ukrajinským utečencom, ktorými ľubovoľne disponujú. 

Podľa jeho slov by stálo za zváženie, aby tie peniaze, ktoré obdržali nenávratne nejakým 

pomerom investovali  na lôžka vo VÚC. 

 

 

Komisia sociálnych vecí a rodiny pri Z PSK vzala na vedomie Hodnotiacu správu - 

vyhodnotenie KROSOS za obdobie 2022 - 2023 

 

 

K bodu 3: 

Informácia o investičnej akcii k rekonštrukcii objektu v Bijacovciach – aktuálny stav po 

kontrolnom dni zo dňa 21.09.2023 (ústna informatívna správa) 

Predseda komisie Jozef Baran, ktorý sa kontrolného dňa zúčastnil spolu so sekretárom 

komisie a uviedol, že objekt je v peknom a vhodnom prostredí pre zariadenie soc. služieb.

 Sekretár komisie informoval, že tento objekt sa nachádza na pozemku, ktorý patrí 

Lesníckej škole v ZP PSK. Bude slúžiť ako sociálno-zdravotnícke zariadenie, a bude riešiť 

dlhodobú starostlivosť. Pozostávajúc zo sociálnej časti, ktorá kapacitne obsiahne 36 miest 

a ďalších 20 miest bude slúžiť na ošetrovateľské úkony, kde bude prebiehať zdravotnícka 

starostlivosť. Do tohto zariadenia budú prijímaní ľudia v dôchodkovom veku s pridruženou 

diagnózou ako Autizmus, Demencia, Alzheimer. Na túto stavbu boli Zastupiteľstvom PSK 

schválené 3 investičné akcie: 1. investičná akcia na rekonštrukciu 4. poschodového bývalého 

internátu v sume cca 8 mil 100 000 eur, 2. investičná akcia na samotné interiérové zariadenie 

a vybavenie v sume 1, 7 mil eur a 3. investičná akcia na zriadenie čističky odpadových vôd 

v sume 700 000 eur. Termín odovzdania stavby je október 2024. Následne začne proces 

registrácie a spúšťanie služieb. Sekretár komisie na záver dodal, že budeme prvá VÚC na 

Slovensku v rámci verejných poskytovateľov, ktorá bude realizovať takúto kombináciu 

služieb v sociálnom zariadení. 

 

Komisia sociálnych vecí a rodiny pri Z PSK vzala na vedomie Informácia o investičnej akcii 

k rekonštrukcii objektu v Bijacovciach – aktuálny stav po kontrolnom dni zo dňa 21.09.2023  

 

 

K bodu 4:   

Rôzne 

Poslanec Ján Vook predstavil PhDr. Mgr. Darinu Dobošovú Drotárovú, majiteľku 

zariadenia pre seniorov SENIORSITY, n.o. v Stropkove. Pán poslanec uviedol, že už hovoril 

o prípade prijímateľov s mozgovou obrnou, ktorí stratili strechu nad hlavou v meste Svidník, 

keďže pán Peter Hakún prerušil svoju činnosť s DSS Náš dom. Po tejto udalosti oslovil pani 

riaditeľku o pomoc pre týchto prijímateľov, ktorá predpokladá spustenie svojho zariadenia od 

1.1.2024. Pani majiteľka dodala, že sú v prípravnej fáze. Keďže počítajú s finančným 

príspevkom z MPSVR SR, preto majú naplánované spustenie služby od nového roka. 

Dôležité pre nich je, že o túto službu je záujem. Poslanec Ján Vook skonštatoval, že Červený 

kríž – Územný spolok Svidník má v rámci registrovanej prepravnej služby vlastnú dodávku, 

s ktorou má možnosť týchto prijímateľov voziť do zariadenia a späť. Verí, že v rámci 
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poslaneckých výziev prispejú na túto prepravu aj kolegovia poslanci zastupiteľstva Svidník. 

Na záver sa pán poslanec poďakoval za spoluprácu Odboru sociálnych vecí a rodiny PSK, 

ktorí maximálne participovali a vyšli v ústrety pri tomto projekte. 

Neposlanec Ján Marinič sa opýtal, z ktorých škôl alebo fakúlt chodia študenti 

praxovať na úrad PSK. 

Sekretár komisie odpovedal, že na úrade PSK praxovali študenti 

z fakulty manažmentu a zo študijného odboru sociálna práca. 

 

 

K bodu 5:   

Návrh na Uznesenie  

 

Návrh na uznesenie č. 06/2023 prečítala zapisovateľka Gabriela Hardoňová. 

 
 

UZNESENIE č. 6/2023 

zo 6. zasadnutia Komisie sociálnych vecí a rodiny  

pri Zastupiteľstve PSK konaného dňa 04.10.2023 

   Komisia sociálnych vecí a rodiny zriadená 

pri Zastupiteľstve Prešovského samosprávneho kraja 

 

A. schvaľuje: 

 A.1. Program zasadnutia  

 

 

B. berie na vedomie: 

B.1. Hodnotiacu správu - vyhodnotenie KROSOS za obdobie 2022 – 2023 

 

B.2. Informáciu o investičnej akcii k rekonštrukcii objektu v Bijacovciach – 

aktuálny stav po kontrolnom dni zo dňa 21.09.2023 

 

Zo strany prítomných neboli vznesené doplňujúce otázky ani námietky. Predseda komisie 

Jozef Baran požiadal prítomných o hlasovanie. 

 

 

Hlasovanie : 

Za:  12   Proti: 0     Zdržal sa hlasovania: 0 

 

Komisia sociálnych vecí a rodiny pri Z PSK schválila uznesenie zo 6. zasadnutia Komisie 

sociálnych vecí a rodiny pri Z PSK.  
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K bodu 6: 

Ohliadka priestorov CSS Ametyst, Tovarné č. 117 

Ohliadka priestorov sa konala za účasti pána riaditeľa a niektorých zamestnancov. 

Toto zariadenie je zároveň aj najväčším zariadením pre poskytovanie soc. služieb v ZP PSK, 

ktoré poskytuje tri druhy služieb: špecializované zariadenie v počte 100 miest, domov 

sociálnych služieb 50 miest a zariadenie podporovaného bývania 12 miest. Celkovo sa soc. 

služba poskytuje 162 prijímateľov, ktorých starostlivosť zastrešuje 103 zamestnancov. 

Sociálne služby sa poskytujú pobytovou formou (celoročnou alebo týždennou).  

Členovia komisie si spoločne pozreli zrekonštruované priestory kotolne, práčovne, niektoré 

zrekonštruované izby a chodby, telocvičňu, kultúrny dom. Pán riaditeľ poukázal aj na ďalšie 

chýbajúce investície pri plánovaní rekonštrukcie ďalších izieb pre prijímateľov a niektorých 

chodieb. 

 

 

K bodu 7: 

Záver 

6. zasadnutie Komisie sociálnych vecí a rodiny pri Z PSK ukončil predseda komisie 

Jozef Baran a poďakoval všetkým prítomným za účasť a spoluprácu. 

 

 

 

 

 

...............................................    .......................................................... 

PhDr. Viktor Guman, v. r.              PhDr. Jozef  Baran, v. r. 

sekretár Komisie sociálnych                                      predseda Komisie sociálnych  

vecí a rodiny pri Z PSK                                     vecí a rodiny pri Z PSK 

 

 

 

 

 

................................................   ..............................................................                                            

Bc. Gabriela Hardoňová, v. r.   Bc. Jozef Kanuščák, MBA, v. r. 

zapísala                                                   overovateľ 


